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Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden beslutar 
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Robert Olsson  Lena Nilsson 
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Sammanfattning 

Stadsledningskontoret har identifierat omfattande brister i stadens 

systemstöd rörande upphandling och avtal. Det gäller svårigheter att 

följa upp leveranskvalitet, nyckeltal samt bristfälligt stöd för 

samordning. Stadsledningskontoret föreslår att ett nytt e-

upphandlingsstöd och ett nytt avtalshanteringssystem tillhandahålls 

centralt för hela kommunkoncernen. Stadsledningskontoret föreslår 

vidare att det blir obligatoriskt för samtliga nämnder och 

bolagsstyrelser att registrera leverantörsavtal i det gemensamma 

avtalshanteringssystemet. 

 

Kulturförvaltningen tillstyrker stadsledningskontorets förslag i 

remissen och delar bedömningen att staden med en uppdaterad 

inköpsstrategi kan uppnå sänkta kostnader, höjd kvalitet och 

reducerade risker. Kulturförvaltningen välkomnar samtidigt bättre 

verktyg för att få en samlad bild över stadens avtalsportfölj. 

Förvaltningen anser dock att det krävs insatser framöver för att 

tydligt kommunicera till berörda förvaltningar hur de nya systemen 

kommer att påverka förutsättningar för enkla direktupphandlingar 

samt avtalshantering i stort.  
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Bakgrund 

Stadsledningskontoret har identifierat omfattande brister i stadens 

systemstöd rörande upphandling och avtal. Det gäller svårigheter att 

följa upp leveranskvalitet, nyckeltal samt bristfälligt stöd för 

samordning. Kulturförvaltningen delar stadsledningskontoret 

bedömning och beskrivningar av inköpsarbetet inom staden och 

ställer sig därmed bakom förslagen i sin helhet. 

Ärendet 

Stadsledningskontoret föreslår att ett nytt e-upphandlingsstöd och 

ett nytt avtalshanteringssystem tillhandahålls centralt för hela 

kommunkoncernen.  Nuvarande e-upphandlingssystem, Visma 

TendSign, är en isolerad del av inköpsprocessen där målgruppen 

främst är vana upphandlare. Den elektroniska processen i nuvarande 

e-upphandlingssystem innebär it-stöd från framtagande av 

förfrågningsunderlag till avtalstecknande. Nuvarande avtal med 

Visma Commerce AB (Visma) löper ut den 31 december 2018 

vilket innebär att en ny upphandling behöver påbörjas omgående. 

Rörande direktupphandlingar så saknas idag en gemensam it-

lösning för att genomföra direktupphandlingar digitalt. Staden 

befintliga avtalsdatabasen, som infördes 2006, är endast en 

avtalskatalog, d.v.s. en databas för att förvara och tillgängliggöra 

avtal internt. Det är inte ett avtalshanteringssystem anpassat för att 

förvalta avtal samt att arbeta med systematisk avtalsuppföljning. 

 

Stadsledningskontoret föreslår att funktionaliteten för kommande 

avtalsuppföljning, dvs. funktioner för att systematisk följa upp 

avtalen, de krav som har ställts i upphandlingarna samt utförda 

prestationer på avtalen, är frivilligt att nyttja för stadens samtliga 

förvaltningar och bolag. 

 

Remisstiden sträcker sig till den 31 augusti 2017. Ansvarig 

handläggare/borgarrådssekreterare på Finansroteln är Sarah 

Heidenborg. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom administrativa staben på 

kulturförvaltningen. 

Jämställdhetsanalys 

Kulturförvaltningen bedömer inte att förslaget om upphandling av 

gemensamt upphandlings- och avtalshanteringssystem kommer att ha 

någon påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 
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Förvaltningens synpunkter och förslag 

Stadsledningskontoret har identifierat omfattande brister i stadens 

systemstöd rörande upphandling och avtal. Det gäller svårigheter att 

följa upp leveranskvalitet, nyckeltal samt bristfälligt stöd för 

samordning. Stadsledningskontoret föreslår att ett nytt e-

upphandlingsstöd och ett nytt avtalshanteringssystem tillhandahålls 

centralt för hela kommunkoncernen. Stadsledningskontoret föreslår 

vidare att det blir obligatoriskt för samtliga nämnder och 

bolagsstyrelser att registrera leverantörsavtal i det gemensamma 

avtalshanteringssystemet. 

 

Kulturförvaltningen tillstyrker stadsledningskontorets förslag i 

remissen och delar bedömningen att staden med en uppdaterad 

inköpsstrategi kan uppnå sänkta kostnader, höjd kvalitet och 

reducerade risker. Kulturförvaltningen välkomnar samtidigt bättre 

verktyg för att få en samlad bild över stadens avtalsportfölj. 

Förvaltningen anser dock att det krävs insatser framöver för att 

tydligt kommunicera till berörda förvaltningar hur de nya systemen 

kommer att påverka förutsättningar för enkla direktupphandlingar 

samt avtalshantering i stort. Särskilt intressant är ett förenklat 

förfarande gällande hanterandet av förnyade 

konkurrensutsättningar. 

Bilaga 

Remiss från kommunstyrelsen, finansroteln, angående Upphandling 

av gemensamt upphandlings- och avtalshanteringssystem. 


